
ACTA DE REUNIÓ

Junta de Centre de l'ESTCE nº173
Núm. de la sessió: 173
Data: 13/07/2020 11:00
Lloc: Google Meet (Virtual)
Descripció: S'anirà penjant la documentació al llarg d'aquesta setmana.
Reunió telemàtica Si

Assistents
Amelia Simó Vidal - President
Delegació de vot de: Rodrigo Llopis Doménech

Juan Ignacio Climente Plasencia - Secretari/a
Abel Nicolae - Membre
Amelia Cabrera Balaguer - Membre
Ana Carne Olucha - Membre
Ana María Piquer Vicent - Vicepresident
Angel Miguel Pitarch Roig - Membre
Antonio Gallardo Izquierdo - Membre
Antonio Pérez González - Membre
Beatriz Campos Sancho - Membre
Begoña Bellés Fortuño - Membre
Begoña Martínez Salvador - Membre
Belén Altava Benito - Membre
Carlos Galindo Pastor - Membre
Carlos Jiménez Moreno - Membre
Conrado Martínez Cadenas - Membre
David Curto Paya - Membre
David Nos Chinchilla - Membre
Elena Mulet Escrig - Membre
Eliseo Monfort Gimeno - Membre
Eloísa Cordoncillo Cordoncillo - Membre
Enrique Ataulfo Tajahuerce Romera - Membre
Enrique Javier Sánchez Vilches - Membre
Florenci Vicent González Adelantado - Membre
Francisco Fabregat Santiago - Membre
Francisco Felip Miralles - Membre
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Germán León Navarro - Membre
Gorka Marco Velasco - Membre
Inmaculada Bruno Romero - Membre
Irene Troncho Sorribes - Membre
Joaquín Beltrán Arandes - Membre
Joaquín Luis Sancho Bru - Membre
Jorge Galindo Pastor - Membre
José Gámez Pérez - Membre
José Ignacio Aliaga Estellés - Membre
José Luis Iserte Vilar - Membre
Juan Miguel Vilar Torres - Membre
Julia Galán Serrano - Membre
Julio Ariel Romero Pérez - Membre
Julio Serrano Mira - Membre
Leonor Hernández López - Membre
Marc García Sedano - Membre
Marcelo Isidro Aguilella Arzo - Membre
Mario Ignacio Llusar Vicent - Membre
Martín Piñana Mormeneo - Membre
María Angeles Ibáñez Marín - Membre
María Cristina Campos Sancho - Membre
María Dolores Bovea Edo - Membre
María Dolores Vilar Vilar - Membre
María José Aramburu Cabo - Membre
María José Ruá Aguilar - Membre
María Luisa Alama Sabater - Membre
María de los Reyes Grangel Seguer - Membre
Delegació de vot de: Raúl Montoliu Colás

María de los Ángeles López Malo - Membre
Miguel Cerezo García - Membre
Miguel Chover Selles - Membre
Monica Asunción Hurtado Ruiz - Membre
Néstor Aparicio Marín - Membre
Pedro García Sevilla - Membre
Pérez Soler, Emilio - Membre
Ramón Cabello López - Membre
Raúl Izquierdo Escrig - Membre
Roberto Sanchis Llopis - Membre
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Roque Serrano Gallego - Membre
Salvador Antonio Roselló Ripollés - Membre
Sergi Vello Cardus - Membre
Sergio Macario Vives - Membre
Sergio Mestre Beltrán - Membre
Teresa Carmen Gallego Navarro - Membre
Tomás López, Vicente Ramón - Membre
Vicente José Esteve Cano - Membre
Vicente Sanz Solana - Membre
Víctor Flors Herrero - Membre

Convidats
Ariño Latorre, Carlos Vicente
Monfort Gimeno, Eliseo
Morales Escrig, Antonio

Ordre del dia

1. Aprovació, si escau, de l'acta de la Junta de Centre de l'ESTCE nº172

2. Informe de la direcció

3. Assumptes d'aprovació

1. Aprovació, si escau, de la proposta de doctor honoris causa per al professor
Xavier Querol Carceller.

2. Aprovació, si escau, de la memòria verifica del Grau en Intel·ligència
Robòtica

3. Aprovació, si escau, dels plans de contingència dels graus de l'ESTCE,
detallats per assignatures.

4. Aprovació, si escau, dels horaris i calendaris d'exàmens per al curs
2020/2021 per a graus i màsters de l'ESTCE.
Els horaris dels graus es poden consultar en IGLU --> Assistent d'horaris i
POD.Els horaris i calendaris dels màsters estan com a documentació
adjunta. Per a detalls sobre els màsters, es pot consultar l'acta de la reunió
43 de la comissió coordinadora de màsters.

5. Aprovació, si escau, del reconeixement com a activitat formativa per a la
"Jornada Virtual en Coeducación Matemática".

4. Torn obert de paraules

Desenvolupament de la sessió
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1. Aprovació, si escau, de l'acta de la Junta de Centre de l'ESTCE nº172

La directora pregunta si algú té cap comentari o observació respecte a l'acta
anterior.

Vicente Esteve (Dept. Química Inorgànica i Orgànica) demana que es vote. No
es fa cap comentari addicional.

S'obri torn de votacions, amb resultat d'1 vot en contra, 2 abstencions i 41 vots a
favor.

Julio Serrano (Dept. Enginyeria de Sistemes Industrials i Disseny) comenta que
el seu vot ha sigut d'abstenció perquè no havent assistit a la darrera junta no pot
opinar sobre l'acta.

S'aprova l'acta per majoria.

2. Informe de la direcció

1) La directora dóna la benvinguda a Vicente Ramón Tomás com a nou membre
de la junta, que substitueix Maribel Castillo com a director del Departament
d'Enginyeria i Ciència dels Computadors. Agraeix a Maribel el seu treball al front
del departament i li transmet els millors desitjos.

2) S'informa que seguint la rotació bianual habitual, s'han posat en marxa els
canvi de representació de les direccions de departament en el Consell de
Govern.

Aquesta mesura afectarà a:

Departament d'Enginyeria Mecànica i Construcció

Departament de Llenguatges i Sistemes Informàtics

Departament de Química Inorgànica i Orgànica

3) S'han resolt les convocatòries d'equipament per a laboratoris d'ús docent i
programari d'ús docent, publicades pel Vicerectorat de Campus i Vida Saludable.

El balanç per a l'ESTCE és positiu. Respecte a l'equipament, 8 de les 10
sol·licituds realitzades des del nostre centre han sigut finançades completament i
2 parcialment.

Respecte al programari, totes les sol·licituds han rebut cofinançament per part
del vicerectorat. En ambdues categories, la majoria de sol·licituds provenien del
nostre centre.

4) Hem rebut l'enquesta de satisfacció amb els serveis per part de la comunitat
universitària. El nostre centre eix per damunt de 4,0 punts en tots els apartats,
amb valors molt pròxims a la mitjana de l'UJI (desviació d'una centèsima). Tot i
que l'enquesta es referia a serveis (administració), s'han registrat comentaris
molt diversos sobre altres aspectes. Els més recurrents sobre els equips de les
aules informàtiques, que funcionen prou lent, i suggeriments d'altres tipus de
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millores en aules. La directora recorda que la velocitat dels equips informàtics ja
s'ha qüestionant amb anterioritat i s'instal·laren memòries SSD en algunes aules
per millorar. S'aprofitarà aquest informe per a sol·licitar a vicerectorat que amplie
l'acció a més aules (vegeu punt 2.2 de l'acta de la Junta de Centre 168, 31/1/20).

5) Respecte al funcionament del curs 2020/2021, la directora informa que
vicerectorat està instal·lant webcams (de moment en la Facultat de Ciències
Jurídiques i Econòmiques, més endavant en els altres centres) per a poder
gravar les classes. Es recomana però l'ús del monitor wacom incorporat en les
moltes de les aules, per a fer de pissarra digital i com a medi de presentacions.
Està programada una reunió amb el comissionat per a l'adaptació de l'UJI a la
nova normalitat, Vicent Cervera (Dept. Matemàtiques), per a debatre altres
aspectes com ara la climatització i desinfecció d'aules i laboratoris, o la possible
ampliació de taquilles per a emmagatzemar objectes personals. D'altra banda,
l'equip de govern està treballant sobre un pla d'actuació en cas que la docència
semipresencial que estem planificant no es poguera aplicar.

6) S'ha tancat el termini de sol·licitud d'ajudes econòmiques per part
d'associacions d'estudiantat vinculat a l'ESTCE. Han entrat dins de termini les
sol·licituds formulades per Hacker Space, UJI Formula Student i UJI Racing
Team. La comissió responsable estima que finançarà amb ~800€ cadascuna de
les sol·licituds.

7) S'ha rebut autorització per a implantar en el curs 2020/2021 el Màster
Universitari en Química Sostenible. En realitat aquest màster s'impartia ja, però
la retirada d'una de les universitats participants va obligar a reformular el pla
d'estudis (punt 1 de la Junta de Centre 167, 23/01/2020).

8) S’ajorna en canvi la implantació del Màster U. en Tecnologia Geoespacial i del
Máster Universitari Erasmus Mundus en Robòtica Intel·ligent Marina i Marítima al
curs 2021/2022.

9) El proper divendres 17 es farà una Junta de Centre extraordinària per a
l’aprovació de les guies docents i les addendes a les assignatures del primer
semestre.

Si ningú demana el contrari, es farà asíncrona via GOC, atés que les guies
docents estan ja trillades i les addendes van vinculades als plans d'adaptació
docent que es presenten per a la seua aprovació en la reunió actual.

3. Assumptes d'aprovació
1. Aprovació, si escau, de la proposta de doctor honoris causa per al professor

Xavier Querol Carceller.

La normativa sobre nomenament de doctors i doctores honoris causa de l'UJI
indica que qualsevol sol·licitud ha de ser aprovada per part del centre on
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s'elabore, prèviament a fer la petició a Vicerectorat d'Investigació i
Transferència. En aquest cas es proposa aprovar el nomenament del Prof.
Xavier Querol. El padrí en la sol·licitud és Eliseo Monfort, catedràtic del
Departament d'Enginyeria Química.

Eliseo Monfort motiva la sol·licitud. El Prof. Querol és nascut a Morella però
treballa en el CSIC de Barcelona. El seu treball versa sobre química
ambiental, havent dirigit 28 tesis doctorals i 50 projectes d'investigació. El seu
índex h supera 90, trobant-se entre l'1% de científics més citats en
biociències. Ha rebut diversos premis, inclòs el premi Rei Jaume I en 2013.
La seua vinculació amb l'UJI s'inicia amb Teòfilo Sanfeliu en 1992, i
posteriorment amb Vicente Esteve (Dept. Química Inorgànica i Orgànica),
l'institut de plaguicides (grup de Fèlix Hernández, dep. de Química Física i
Analítica), ITC (amb col·laboració continuada des de 2002), etc. El seu treball
ha tingut ressò mediàtic (gestió de la crisi d'Aznalcollar en 1998, carta sobre
transmissió del covid a través de micropartícules en 2020). Presenta 19
cartes de recomanació, inclosa la presidenta del CSIC, investigadors
mediambientals, la rectora de la Universidad de Huelva, Agustín Escardino,
d'investigadors de Xina, EE.UU., etc). Vicente Esteve també descriu la seua
col·laboració amb el candidat, recomanant la seua investidura.

S'obri període de votació electrònica. Es registren 52 vots a favor.

S'aprova la sol·licitud d'investidura amb majoria qualificada, per unanimitat
dels presents.

2. Aprovació, si escau, de la memòria verifica del Grau en Intel·ligència
Robòtica

Pren la paraula per a presentar el pla d'estudis Antonio Morales (Dept.
d'Enginyeria i Ciència dels Computadors, president de la Comissió
Acadèmica Interna -CAI-)

Antonio fa una presentació detallada de la proposta de grau (vegeu arxiu
adjunt), que s'ha elaborat al llarg dels últims 6 mesos mitjançant 18 reunions
de la CAI. L'objectiu del pla d'estudis és instruir l'estudiantat en programació
de robots, atorgant també coneixements transversals sobre domòtica,
programació informàtica, etc. El grau, que s'emmarca en la branca
d'Enginyeria i Arquitectura de l'ESTCE, s'ha elaborat finalment amb una
oferta de 30 estudiants. Per tal de complir criteris de sostenibilitat, primer curs
és general amb una compartició elevada, segon i tercer menys, i quart
presenta un major nombre d'assignatures específiques. Els graus
d'Enginyeria Informàtica i Enginyeria Elèctrica han sigut els més implicats en
les comparticions. S'ha limitat l'optativitat, de nou per criteris de sostenibilitat
(hi haurà dues optatives compartides amb Enginyeria Elèctrica, i una única
nova). Es poden trobar més detalls en la documentació adjunta.
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La directora agraeix a Antonio Morales i la resta de la CAI el treball realitzat.
Considera que es presenta un bon pla d'estudis que té en comptes les
demandes socials. També recalca les dificultats per a arribar als terminis
marcats per la universitat i Aneca de cara a la seua prompta implantació,
especialment en els difícils temps de crisi sanitària que hem travessat el
segon semestre del curs 19/20. Fa notar, no obstant, que algun aspecte es
podria haver millorat i s'ha d'evitar en el futur. La CAI ha sigut triada en Junta
de Centre i està constituïda per les persones que es confia millor faran les
tasques d'elaboració del pla d'estudis etc, però qualsevol decisió que afecte
altres graus, com ara la compartició d'assignatures, s'ha de consultar amb els
vicedirectors de grau o màster implicats. En aquest cas no s'ha fet,
segurament pressionats per terminis i estrictes criteris de sostenibilitat, però
és un aspecte que caldria corregir endavant. Dit açò, la directora felicita de
nou a la CAI pel seu treball.

Roberto Sanchis (Dept. de Sistemes Industrials i Disseny, membre de la CAI)
està d'acord amb la directora que caldria haver informat els graus afectats,
però els terminis de temps reduïts i els retalls de crèdits sobre la marxa els
han deixat sense marge per a consultes. L'elevada compartició en algunes
assignatures, efectivament, pot complicar el treball als vicedirectors de graus.
El resultat global, però, és favorable.

Antonio Morales recorda que els terminis han sigut reduïts perquè l'objectiu
d'implantar el grau en 2021/2022 així ho requereix. La crisi del COVID19 ha
condicionat encara més la tasca de la CAI. Efectivament caldria haver
consultat amb els graus no únicament per a comparticions sinó per a altres
temes, però per aquests motius han hagut de prendre decisions executives
en la mateixa CAI.

José Luis Iserte (Dept. d'Enginyeria Mecànica i Construcció, vicedirector del
Grau d'Enginyeria en Tecnologies Industrials) assenyala que ell fa només 24
hores que ha descobert que el seu grau compartiria assignatures amb el
Grau en Intel·ligència Robòtica. Es pot observar una assignatura (EX1023,
Sistemes Automàtics) que passaria de ser compartida entre quatre graus
(GETI, GEM, GEE, GEQ) a cinc (+Grau en Intel·ligència Robòtica). Fa notar
que aquest increment fa la gestió d'eixa assignatura inviable. Considera que
la universitat no ha apostat pel grau que ara es vota, perquè ni les formes i la
pressió no han sigut apropiades. Per aquests motius, no pot votar a favor de
la proposta.

Antonio Morales respon que entén la postura, però des del començament es
sabia que únicament compartint era viable el nou grau. L'assignatura
assenyalada va ser afegida en última instància per requeriments de
sostenibilitat.

Enrique Sánchez (Dept. d'Enginyeria Química, vicedirector del grau en
Enginyeria Química) comenta que el Grau en Intel·ligència Robòtica pot
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millorar l'atractiu del centre, renovant els títols, però insisteix que les
comparticions -també amb el seu grau- conduiran a horaris absolutament
incòmodes per a l'estudiantat. Caldria haver-ho discutit prèviament amb els
altres graus. Per aquests motius, indica que tampoc pot votar a favor. Julio
Romero (Dept. de Sistemes Industrials i Disseny, vicedirector del Grau en
Enginyeria Elèctrica) opina en la mateixa línia.

Roberto Sanchis respon que, en relació a l'EX1023, ell mateix va suggerir la
compartició, conscient que la seua gestió seria difícil, quan per imposició de
sostenibilitat no tingueren més remei que reduir crèdits. Ho va fer amb
coneixement que els continguts de la matèria són afins al pla d'estudis que es
proposa per al nou grau, perquè ell mateix és professor d'eixa assignatura. Si
en organitzar el curs 2021/2022, la gestió efectivament és massa complicada,
no és descartable que es puga fer un grup a banda per a robòtica.

Joaquim Beltran (Departament de Química Física i Analítica, vicerector adjunt
d'Estudis i Docència) recorda que en juliol de 2019 ja es va començar a
treballar sobre aquest nou grau. Els terminis són estàndar: si es vol arribar a
implantar aquest grau en 2021/22, hi ha terminis externs inflexibles
(conselleria abans del 15/1), Aneca un període de 4 mesos, etc.

Considera que la universitat sí aposta pel nou grau, però sense un nou pla de
finançament plurianual no hi ha més recursos econòmics. És necessària la
compartició, com ho ha sigut també en el Grau en Arquitectura Tècnica i
altres títols. Clar que hi ha que millorar la comunicació amb els altres graus,
però una compartició concreta no pot condicionar un títol sencer. L'alternativa
a treballar com s'ha fet haguera sigut paralitzar la proposta fins que hi
haguera un nou finançament d'universitats.

El debat continua amb diverses intervencions en la mateixa línia.

Finalment s'obre votació per xat. El resultat és de 31 vots a favor, 19
abstencions i cap vot en contra.

S'aprova el pla d'estudis per majoria.

3. Aprovació, si escau, dels plans de contingència dels graus de l'ESTCE,
detallats per assignatures.

En l’anterior junta de centre s'aprovaren els percentatges de presencialitat
dels graus i màsters per a cada curs. Aquests percentatges porten lligats una
planificació detallada de cada assignatura que es veurà reflectida en els
horaris i que aprovarem aproximadament el pròxim 7 de juliol. També vam fer
notar que aquests percentatges havien sigut obtinguts seguint uns criteris
amb un gran grau d’incertesa conseqüència I que podrien canviar
sensiblement, de fet, així va ocórrer i precisament el dia següent de la seua
aprovació, la conselleria de sanitat va publicar el decret sobre mesures de
prevenció enfront de la Covid-19 que modificava algunes de les directrius de
la “Guia per a l’adaptació de la docència del curs 2020/2021 al context de la
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nova normalitat” en la que s’havien basat. Eixes modificacions van afectar
sobretot a la docència de laboratoris. On es fixava un màxim de 24, en la
guia era 30 i s’exigia un ratio d’ocupació d'1 per cada 5 m2. Tenint en compte
aquest decret alguns percentatges ha sofrit algun canvi, però en tots els
casos prou menut.

Es recorda també que a l’hora de calcular les capacitats s’han utilitzat les
previsions d’estudiants matriculats proporcionades pel gabinet de planificació.

La directora agraeix de nou a totes les persones implicades l’esforç realitzat i
en particular a les vicedireccions de grau i coordinacions de màster.

S'aproven els plans per assentiment.

4. Aprovació, si escau, dels horaris i calendaris d'exàmens per al curs
2020/2021 per a graus i màsters de l'ESTCE.

La directora fa notar que fer horaris i calendaris d'exàmens és en condicions
normals una tasca exigent. Subratlla que en les actuals circumstàncies ho ha
sigut encara més. S'han endarrerit terminis, s'han imposat nombroses
restriccions, com ara la semipresencialitat, indicacions d'evitar acumulacions
d'estudiantat a l'entrada i eixida de classe entre graus diferents, criteris
d'ocupació parcial d'aules, etc. Les direccions dels graus han invertit tot el
temps possible, motiu pel qual enguany l'agraïment és inclús superior a
l'habitual.

La directora agraeix també als representants d'àrea, professorat i estudiantat
-que ha hagut d'interactuar en el període d'exàmens- i a les administratives
que han participat en el procés.

Enrique Sánchez (vicedirector del grau en Enginyeria Química) subscriu les
paraules de la directora. Dona les gràcies als responsables de les guies
docents, d'àrees i departaments. Han hagut de fer el treball d'un mes en una
setmana pels terminis, i han trobat prou de col·laboració. En la mateixa línia
s'expressa Jose Luis Iserte (vicedirector del Grau en Enginyeria en
Tecnologies Industrials).

Ana Piquer (vicedirectora ESTCE de graus i màsters) agraeix els
coordinadors de graus i màsters per un treball immens.

En torn obert de paraules, Julio Serrano pregunta si, amb els horaris ja
confeccionats, rebran instruccions per a elaborar el POD. Amb grups
semipresencials poden haver-hi canvis significatius. La directora respon que
l'assistent d'horaris està obert només fins al 15 de juliol, però canvis de
sessions concretes es podran fer al llarg del curs. Per a gestionar les teories
amb semipresencialitat, es recomana utilitzar l'aula virtual quan ja coneguem
la matrícula real del curs 20/21. Julio comenta que no és fàcil complir
terminis. S'ha endarrerit tot i ara se'ns demana introduir el POD
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immediatament. La directora fa notar que la matrícula comença el 29 de juliol
i cal tindre-la publicada la docència en SIA perquè els estudiants puguen
planificar-se. En qualsevol cas, el que importa ara són els horaris globals. No
hi ha problema en modificacions de setmanes concretes a posteriori. Julio
insisteix que introduir un POD temptatiu ara pot induir a confusió en la
planificació per part dels estudiants. Els terminis haurien de ser més llarg per
a nosaltres i més curts per al bolcat del sistema d'assistent a SIA.

S'aproven, per assentiment.

5. Aprovació, si escau, del reconeixement com a activitat formativa per a la
"Jornada Virtual en Coeducación Matemática".

A proposta de la professora Irene Epifanio López (Dept. Matemàtiques), es
proposa demanar a conselleria incloure com a activitat singular d'interès
formatiu per al professorat

(https://www.gva.es/es/inicio/procedimientos?id_proc=923&version=amp)
aquestes jornades, que compten amb la participació de ponents de prestigi.

S'aprova, per assentiment.

4. Torn obert de paraules

Julio Serrano vol fer notar que dels ingressos dels màsters propis (en concepte
de matrícula o sponsors) un 20% es desvien a l'UJI i Fundació
Universitat-Empresa en concepte de gestió. Si al final del curs hi ha superàvit,
només un 25% reverteix en el pròxim curs, la resta a FUE, UJI i centre promotor
(ESTCE, en aquest cas). Suggereix modificar aquesta instrucció per a permetre
al màster conservar un percentatge més alt dels seus ingressos, cosa que
permetria arrancar el pròxim curs amb garanties, sobretot quan hi ha molt de
professorat extern. Al marge d'aquesta petició a nivell UJI, suggereix que el
centre podria transferir la part que rep al màster motu proprio.
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